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Virksomhetsrapport 1. tert 2017 

Instituttet har på permanent basis fått redusert bevilgningen 

fra fakultetet med 17,5 mill per år. Som følge av dette er 

det to hovedtema for instituttet inneværende år:  

1) Holde kostnadene nede bl a ved å utvise forsiktighet ved 

tilsettinger og 2) Øke antall eksternt finansierte prosjekter 

som bidrar til kostnadsdekning. 

Regnskapsresultat per første tertial er i tråd med budsjett.  

Vi ser ikke den forventede økning i forbruk av driftsmidler 

etter at bevilgningen har økt (fra 75.000 til 100.000 per 

vitenskapelig ansatt i toppstillinger). 

Eksternt finansiert virksomhet: Har økt, men ser foreløpig 

ikke effekten av dette heller i regnskapene, slår inn i senere 

perioder. 

Bundne midler har ikke gått ned så mye som forventet. Det 

er ønskelig med raskere iverksetting av planlagt aktivitet 

for å benytte bevilgede midler innen rimelig tid. 

Retningslinjer for bruk av midler ser at bevilgede midler 

som hovedsak skal benyttes innen utgangen av året etter 

bevilgning.  

 

Status for innføring av Oslo 2014 v/utdanningsleder 

Knut Lundin 

Prosjektet er i sluttføring, siste del av modul 8 går i drift 

høst 2017.  

 Nytt i Oslo 2014: 

 Basalfagene flyttet til M1 og M2 

 Tydelig og strukturert leveranse fra hvert enkelt fag 

 Gjennomgang av alle læringsutbytter – i tråd med 

Kvalifikasjonsrammeverket 

 Studentene skal ha 20 timer timeplanfestet 

Gjennomgangen tas til 

orientering 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Gjennomgangen tas til 

orientering. 

 

Studentrepresentantene 

påpeker betydningen av 

smågrupper. Denne 

undervisningsformen gir 

god læring – og det er 

stor forskjell på utbyttet i 

en gruppe med 7 og 10 
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undervisning hver uke 

 Karakterer skal innføres 

 Blokkstruktur innført i alle moduler. 

 Læringsutbytter – dokument på 110 sider på Oslo 

2014-siden. Samlet per fag og Modul. Kjernepensum 

for alle forelesere.  

 Rotasjon mellom sykehusene, slutt på egne Ahus-kull. 

Forsøker å pakke undervisningen slik at studentene har 

all undervisningen på en lokasjon per dag. 

 Elektive emner – fem kurs fra Klinmed. Kan variere 

over tid.  Første elektive periode er knyttet opp til 

prosjektoppgaven.  

 Kliniske ferdigheter, nasjonal liste over ca 100 kliniske 

ferdigheter. Gjenstår avklaringer av hva som skal ligge 

på Ferdighetssenteret. 

 Eksamen: Tett eksamensprogram, digitalt format på 

mange eksamener, deltatt på nasjonal delprøve – kan på 

sikt bli felles avsluttende eksamen for de fire norske 

medisinske fakultetene. 

 De fleste eksamener skal etter hvert bedømmes med 

graderte karakterer (A-F). Påbegynt på modul 1, skal 

inn i M4 høsten 2017. 

 Opptak av studenter vil øke slik at fakultetet kan oppnå 

måltallene for antall uteksaminerte leger. Dette vil øke 

presset på auditorier og på smågruppeundervisningen – 

i en allerede full timeplan. Klinmed arbeider med 

tilpasningstiltak i våre moduler. 

 Tette timeplaner gir økte utfordringer - fleksibilitet for 

lærerne er redusert, og dette gir økte utfordringer også 

for administrativt ansatte.  

 

Rapportering CRIStin-resultater 2016 

Antall publikasjoner ved Kinmed økte fra 1321 i 2015 til 

1391 i 2016. Antall publikasjonspoeng økte fra 907 i 2015 

til 940 i 2016.  Andel nivå 2- publikasjoner er ikke økt etter 

fall i 2015.  Klinmeds andel av publikasjonspoengene ved 

UiO er redusert fra 15,57 til 14,95.  

 

Antall publikasjonspoeng har økt både nasjonalt og ved 

UiO, mens UiOs andel nasjonalt er marginalt redusert.   

Det blir stadig viktigere at adresseringen av publikasjoner 

blir riktig, og instituttet har funnet det nødvendig å følge 

adresseringen tett opp på personnivå. 

studenter. Ønsker 

således ikke for store 

grupper.  
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Strategiske stipendiatstillinger i fakultetsstyret - 

orientering 
Fakultetsstyret har trukket inn seks stillinger inneværende 

år for selv å kunne refordele dem strategisk som 

rekrutteringsstillinger til faggrupper på instituttene. 

Inndragningen videreføres de neste to årene slik at styret i 

sum vil ha 18 stillinger til fordeling. Stillingene skal i 2017 

fordeles innen tre kategorier; «Global helse» (en stilling), 

«Muliggjørende teknologier og støttefunksjoner» (fire 

stillinger) og «Samarbeid med internasjonale institusjonelle 

partnere» (en stilling). Klinmed ble bedt om å melde inn til 

fakultetet ett prosjekt i kategori A, tre prosjekter i kategori 

B og ett prosjekt i kategori C. Etter ordinær runde hvor 

forskningslederne kjørte prosess i egen klinikk og rangerte 

aktuelle prosjekter, har instituttet vurdert de innkomne 

søknadene og sendt videre fem aktuelle prosjekter. 

Instituttet vil lyse ut stilling på ordinær måte i de miljøene 

som får tilslag fra fakultetsstyret. 

 

Arbeidet hadde svært korte tidsfrister og det var generelt en 

vanskelig prosess. Vi vet per nå ikke hvordan fremtidige 

prosesser vil bli lagt opp.  

 

UiO-areal i nye OUS – orientering 

UiO er representert i styringsgruppen for utvikling av OUS 

med eiendomsdirektør John Skogen. Instituttleder/nestleder 

har deltatt i samhandlingsgruppe om RAD og både 

instituttleder og dekan har deltatt i arbeidsgruppe med 

Sykehusbygg om universitetsarealer i OUS’ samlede 

arealer. 

 

UiO har meldt inn foreløpige behov for undervisningsrom, 

studentarealer, forskningsarealer og kontorarbeidsplasser 

på de ulike lokalisasjoner. Beregningene forutsetter tilgang 

til de 27.000 m2 på RH som var tildelt UiO ved 

innflyttingen.  

 

Det er usikkerhet knyttet til finansiering av areal for 

universitetsfunksjonene. Husebekkutvalget har anbefalt 

tinglyst sameie eller formalisert leieavtale, men UiO har 

ikke sluttet seg til denne anbefalingen og foretrekker Ahus-

modellen hvor KD investerte i nybygg mens sykehuset står 

 

Gjennomgangen tas til 

orientering 
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for løpende drift. Finansieringsspørsmålet ligger til 

behandling i KD/HOD. 

 

Samarbeidet med Sykehusbygg og OUS er godt, og det 

ligger an til at UiO blir involvert også i et videre arbeid på 

en fornuftig måte.  

 

Forskningsingeniørsaken – status for arbeidet 

Instituttrådet ble informert om saken i møtet 15. mars. 

Arbeidsgruppens rapport er på høring i klinikkene med 

svarfrist 16. juni. Det er bedt om at hver klinikk tydeliggjør 

synspunkter fra ingeniører og forskningsgruppeledere i 

tillegg til klinikkens samlede vurdering. Det er avholdt 

særskilte møter med ingeniørgruppen. Instituttledelsen vil 

fatte beslutning i saken så snart som mulig over sommeren.  

 

Fripro Toppforsk – orientering om finansiering mv 

UiOs forventede andel av 500 mill utlyste kroner er ca 170 

mill kroner. Tidligere har UiOs finansieringsandel (50 %) 

for prosjekter som tildeles UiO/Medfak/Klinmed kommet 

fra UiO sentralt. Fra og med i år er dette 

finansieringsansvaret flyttet til fakultet/institutt.  

 

Fakultetet tar høyde for inntil fem prosjekter a 25 mill 

kroner per prosjekt fordelt over fem år, altså 125 mill 

kroner totalt hvorav 62,5 mill kroner for fakultetet.  

For å finansiere dette etablerer fakultetet en ordning med å 

«låne av seg selv», nærmere bestemt fra bundne midler. Fra 

instituttnivå er vi fornøyd med at fakultetet tar ansvar for 

denne løsningen. For instituttet medfører ordningen at vår 

overhead blir redusert, og deler av overheaden blir så brukt 

til å nedbetale det interne lånet. Totalt sett må dette anses 

som en akseptabel løsning. Det er sendt inn 10 søknader fra 

Klinmed 

 

Arbeidsgruppe «Organisering av Ahus-delen av 

Klinmed» 

På Ahus avviker UiO-linjen fra sykehuslinjen og det er 

ikke felles lederlinjer. I noen posisjoner oppfattes det som 

vanskelig å nå frem med UiO-synspunkter gitt denne 

mangelen på felles lederlinjer. I forlengelsen av at Ahus 

HF nå endrer sin organisering av forskningen i sykehuset, 

nedsettes det en arbeidsgruppe for å vurdere fremtidig 
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Sak 20/17 

 

organisering av Ahus-delen av Klinmed. Arbeidsgruppen 

ledes av leder for Campus Ahus og skal avgi sin innstilling 

innen 1. desember.  

Nestleder/leder Campus Ahus – nyoppnevning 

Tom Øresland ønsker å fratre sin funksjon som nestleder 

ved Klinmed/leder Campus Ahus. Professor Pål 

Gulbrandsen tar over fra 1.8. Takk til Tom Øresland for 

innsatsen gjennom to og et halvt år! 

 

 

 

 

 

Gjennomgangen tas til 

orientering 

 

 

EVENTUELT 

 

Sak 21/17 Eventuelt 

Det skal oppnevnes nytt valgstyre ved Klinmed fra 1.8.17: 

Leder Kristian Bjøro  

Medlem (vitenskapelig ansatt) Else Marit Løberg 

Medlem (tekn/adm ansatt) Berit Lund Opheim  

Representant for midlertidig vitenskapelig ansatte 

(foreløpig ikke utpekt) 

 

Gjennomgangen tas til 

orientering. 

 

Ida Gregersen gir forslag 

til representant for de 

midlertidig vitenskapelig 

ansatte. 

 


